

與烏茲別克斯坦共和國經濟和財政部海關委員會推進AEO互認安排

Advancing the AEO Mutual Recognition Arrangement with the Customs Committee under the Ministry of Economy and Finance of the Republic of Uzbekistan

繼今年6月與烏茲別克斯坦共和國經濟和財政部海關委員會簽署「認可經濟營運商」(AEO)互認安排行動計劃後，香港海關隨後前往烏茲別克斯坦進行聯合認證工作，進一步推進雙方在行動計劃下的合作。

貿易關係及公共傳訊科高級參事李志銘於2026年8月12至13日率團前往烏茲別克斯坦塔什干，與烏茲別克斯坦共和國經濟和財政部海關委員會國際合作部主任Shukrullo Muminov及其團隊會面，檢視行動計劃的最新進展，並就雙方 AEO 計劃的推行及發展交換意見。

代表團亦到訪當地兩家企業進行聯合認證工作，包括一間已獲 AEO 認證的企業及一間正處於申請階段的企業。透過實地觀察及交流，確保兩地的認證標準相符。

Following the signing of the Authorized Economic Operator (AEO) Mutual Recognition Arrangement (MRA) Action Plan with the Customs Committee under the Ministry of Economy and Finance of the Republic of Uzbekistan in June this year, Hong Kong Customs subsequently conducted a Joint Validation Visit to Uzbekistan to further advance cooperation under the Action Plan.

Senior Staff Officer of the Office of Trade Relations and Public Communication, Mr. Simon Lee, led a delegation to Tashkent, Uzbekistan to meet with the Head of International Cooperation Department of the Customs Committee under the Ministry of Economy and Finance of the Republic of Uzbekistan, Mr. Shukrullo Muminov, and his team between 12 and 13 August 2026. Both sides reviewed progress under the Action Plan and exchanged views on the implementation and development of their respective AEO programmes.

The delegation also visited two enterprises in Uzbekistan — one accredited as an AEO and another undergoing the accreditation process — as part of the joint validation visit. The on-site observations and discussions helped ensure that the accreditation standards and requirements of both administrations are compatible.



聯絡我們
Contact Us

✉ aeo@customs.gov.hk

香港海關貿易關係及公共傳訊科

Office of Trade Relations and Public Communication
Customs and Excise Department

